
 

Vážení spoluobčané, 

 

     Jistě jste zaznamenali stále častější novinové a televizní reportáže  

o novém systému třídění odpadu do jedné společné nádoby. Odborně  

se tomuto třídění říká sběr multikomodit a jeho principem je vytřídění 

odpadu zvlášť na více druhů tříděných složek do jedné nádoby (např. 

plast, kov a nápojové kartony do žluté nádoby) a zvlášť na směsný 

komunální odpad.  

     Tato myšlenka není nová a tento systém již mnoho let uplatňují 

například v severských zemích. Nyní tento systém začínají zavádět také 

některé regiony v ČR. Má to však jednu velkou podmínku a tou je 

existence velmi moderní třídírny odpadů v daném regionu. Tyto třídírny 

dokáží např. pomocí laserového paprsku provést další dotřídění odpadu 

dle jednotlivých surovin. Takovýto způsob třídění je samozřejmě 

jednou z cest, ale v současné době je na něj připravena jen část našeho 

území. Vyspělé a velmi drahé třídírny odpadů tohoto typu naleznete 

například v Brně nebo v Ostravě a jejich výstavba stála stovky milionů. 

Vyplatí se tedy budovat spíše pro větší region.  

     V současné době na našem území ani v ekonomicky rozumné 

dojezdové vzdálenosti žádná obdobná třídírna odpadů neexistuje a naše 

koncová zařízení přebírají vytříděný odpad ve stále stejném režimu – 

zvlášť plast a nápojové kartony a samostatně kovy. Náš způsob třídění 

není tedy ani špatný, ani neúčinný, ale je v daný okamžik jediný možný. 

Pokud se moderní technologie přiblíží i k našemu regionu a bude možné 

a žádoucí přejít na jiný systém, určitě tomuto kroku bude předcházet 

viditelná informační kampaň ze strany obcí a měst a také ze strany 

svozové společnosti. 

     Všem děkujeme, že sledujete aktuální novinky a že i nadále pečlivě 

třídíte a pomáháte obcím plnit jejich zákonné povinnosti.  

 


